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Po tym, jak 19 lutego 2016 roku Agencja NieruchomoÅ›ci Rolnych odwoÅ‚aÅ‚a dwóch prezesów
stadnin koni arabskich: Jerzego BiaÅ‚oboka &ndash; ze Stadniny Koni MichaÅ‚ów, Marka TrelÄ™
&ndash; ze Stadniny Koni Janów Podlaski, a do tego zwolniÅ‚a inspektor AnnÄ™ StojanowskÄ…,
wszyscy troje wnieÅ›li pozew przeciwko ANR do sÄ…du pracy. Sprawa Marek Trela kontra ANR
jeszcze trwa. Sprawa Jerzego BiaÅ‚oboka zakoÅ„czyÅ‚a siÄ™ w pierwszej instancji werdyktem
niekorzystnym dla byÅ‚ego prezesa i hodowcy z michaÅ‚owskiej stadniny - pisaÅ‚em o tym w
artykule &bdquo;Cudu nie byÅ‚o&rdquo; z 13 wrzeÅ›nia 2016 r. W tej chwili toczy siÄ™ sprawa w
sÄ…dzie drugiej instancji, gdyÅ¼ Jerzy BiaÅ‚obok wniósÅ‚ odwoÅ‚anie. A kilka dni temu sÄ…d
pracy wydaÅ‚ werdykt w sprawie Anna Stojanowska &ndash; kontra ANR. Jej zwolnienie ze
stanowiska gÅ‚ównego specjalisty ds. hodowli koni byÅ‚o bezzasadne &ndash; jak orzekÅ‚
warszawski sÄ…d pracy. 

ANR postawiÅ‚a Annie Stojanowskiej w uzasadnieniu wniosku o zwolnieniu dyscyplinarnym
miÄ™dzy innymi takie zarzuty: &bull; Å»e nie ubezpieczyÅ‚a Pianissimy, czym naraziÅ‚a skarb
paÅ„stwa na stratÄ™ ok. 3 mln zÅ‚ w momencie, kiedy klacz padÅ‚a  na skrÄ™t jelit. Zarzut o tyle
bezsensowny, Å¼e PianissimÄ™ mógÅ‚ ubezpieczyÄ‡ tylko jej wÅ‚aÅ›ciciel, czyli SK Janów
Podlaski. Jednak stadniny nie ubezpieczaÅ‚y &ndash; i nadal nie ubezpieczajÄ… - swych
najcenniejszych koni hodowlanych, bo gdyby chciaÅ‚y to robiÄ‡, to prawdopodobnie ich prezesi
naraziliby siÄ™ na zarzut niegospodarnoÅ›ci, gdyÅ¼ koszty ubezpieczeÅ„ mogÅ‚yby byÄ‡
wyÅ¼sze od zysków stadnin. Celowo napisaÅ‚em &bdquo;hodowlanych&rdquo;, gdyÅ¼ z tego co
wiem, na ok. 5000 koni w spóÅ‚kach ANR ubezpieczonych jest tylko kilka, przede wszystkim tych,
które sÄ… uÅ¼ytkowane w sporcie, gÅ‚ównie przez uÅ¼ytkowników zewnÄ™trznych w stosunku do
tych spóÅ‚ek.  &bull; Å»e wydzierÅ¼awiÅ‚a bez zgody pracodawcy (czyli ANR) klacz WieÅ¼a Mocy
z SK MichaÅ‚ów. Zarzut o tyle bezsensowny, Å¼e kontrakty na zagraniczne dzierÅ¼awy koni
(nawiasem mówiÄ…c bardzo korzystne finansowo dla stadnin) zawierali prezesi tychÅ¼e stadnin,
czyli wÅ‚aÅ›ciciele dzierÅ¼awionych koni. Anna Stojanowska jako nadzorujÄ…ca hodowlÄ™ koni
arabskich w paÅ„stwowych stadninach byÅ‚a jedynie o tych dzierÅ¼awach informowana, ale
poniewaÅ¼ dobrze zabezpieczaÅ‚y one zarówno interesy finansowe stadnin, jak i wczeÅ›niejsze czy
póÅºniejsze wykorzystanie w hodowli dzierÅ¼awionych koni, nie miaÅ‚a powodu do tego, aby
stawiaÄ‡ veto. Pikanterii temu punktowi dodaje fakt, Å¼e zarzÄ…d SK MichaÅ‚ów zawarÅ‚ caÅ‚kiem
niedawno (3-4 tygodnie temu) umowÄ™ na dzierÅ¼awÄ™ klaczy Galerida do Belgii. Ciekawe co
zawiera ta umowa, bo ANR siÄ™ zarzekaÅ‚a jeszcze rok temu, Å¼e juÅ¼ Å¼adnych umów na
dzierÅ¼awÄ™ klaczy nie bÄ™dzie. No i czy obecny prezes SK MichaÅ‚ów zapytaÅ‚ o zgodÄ™ na
tÄ™ dzierÅ¼awÄ™ pracownicy ANR, która teraz nadzoruje hodowlÄ™ koni arabskich. &bull; Å»e
byÅ‚a odpowiedzialna za nielegalny &ndash; zdaniem ANR &ndash; handel zarodkami od klaczy 
WieÅ¼a Mocy i innych klaczy. Kolejny bezsensowny zarzut, bo polskie prawo nie zakazuje
sprzedaÅ¼y zarodków (w ogóle nic w tej materii nie mówi), a liczbÄ™ zarodków, jakie moÅ¼na
pobraÄ‡ od klaczy w jednym roku (a wÅ‚aÅ›ciwie uznaÄ‡ urodzonych z tych zarodków ÅºrebiÄ…t)
precyzujÄ… ksiÄ™gi stadne w poszczególnych krajach. A kontrakty dzierÅ¼awne na klacze
zawierane przez odwoÅ‚anych prezesów stadnin zawsze uwzglÄ™dniaÅ‚y zapisy ksiÄ™gi stadnej z
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tego kraju, do którego dana klacz byÅ‚a dzierÅ¼awiona. Nawiasem mówiÄ…c byÅ‚o to liczby
umiarkowane, typu: 2, 3 czy 4 zarodki od danej klaczy. &bull; ByÅ‚y teÅ¼ zarzuty do Anny
Stojanowskiej o tolerowanie zawierania dodatkowych umów o pracÄ™ w SK MichaÅ‚ow czy o
przerosty kadrowe w spóÅ‚ce Racot. O co chodziÅ‚o? O to, Å¼e masztalerze byli dodatkowo
zatrudniani na umowÄ™ o pracÄ™ w sytuacjach, gdy peÅ‚nili nocne dyÅ¼ury przy ÅºrebiÄ…cych
siÄ™ klaczach. Nie trzeba dodawaÄ‡, Å¼e takie umowy zawierali prezesi stadnin i nie
przychodziÅ‚o im do gÅ‚owy, aby siÄ™ pytaÄ‡ o zgodÄ™ ANR. Anna Stojanowska teÅ¼ byÅ‚o
mocno zdziwiona, gdy siÄ™ z wniosku o zwolnienie dowiedziaÅ‚a, Å¼e dopuszczenie do zawierania
takich umów byÅ‚o jej niedopatrzeniem.   Zdaniem sÄ…du wszystkie te zarzuty nie znalazÅ‚y
potwierdzenia w rzeczywistoÅ›ci, a wiÄ™c zwolnienie Anny Stojanowskiej byÅ‚o bezprawne. 
PoniewaÅ¼ powódka nie walczyÅ‚a o przywrócenie do pracy, a o odszkodowanie, ma dostaÄ‡
równowartoÅ›Ä‡ trzech pensji, w momencie kiedy wyrok siÄ™ uprawomocni. Niewykluczone jednak,
Å¼e ANR odwoÅ‚a siÄ™ od tego wyroku i sprawÄ… zajmie siÄ™ sÄ…d drugiej instancji.ANR
kontra...W trzech pokrótce opisanych sprawach to Agencja NieruchomoÅ›ci Rolnych jest pozywana
do sÄ…du. Ale sÄ… teÅ¼ sprawy, w których to ANR jest stronÄ… oskarÅ¼ajÄ…cÄ…. Agencja
zÅ‚oÅ¼yÅ‚a do prokuratury zawiadomienie o moÅ¼liwoÅ›ci popeÅ‚nienia przestÄ™pstwa przez
byÅ‚ego dyrektora zespoÅ‚u nadzoru wÅ‚aÅ›cicielskiego Grzegorza M., który tÄ™ funkcjÄ™
peÅ‚niÅ‚ w ANR, kiedy rzÄ…dziÅ‚a w Polsce koalicja PO-PSL. Jego przestÄ™pstwo miaÅ‚oby
polegaÄ‡ na tym, Å¼e nie dopeÅ‚niÅ‚ obowiÄ…zków jeÅ›li chodzi o dokumentowanie czynnoÅ›ci
pokontrolnych w stadninie koni w Janowie Podlaskim, przez co miaÅ‚ dziaÅ‚aÄ‡ na szkodÄ™
interesu publicznego.WedÅ‚ug Prokuratury Regionalnej w Lublinie, która prowadzi tÄ™ sprawÄ™, 
Grzegorz M. dwukrotnie wydaÅ‚ podlegÅ‚ym pracownikom niezgodne z prawem polecenia
dotyczÄ…ce wyników kontroli w Stadninie Koni w Janowie Podlaskim, przeprowadzonych w czerwcu
2012 r. oraz lutym 2013 r. 
Wskazane polecenia dotyczyÅ‚y w pierwszym przypadku usuniÄ™cia z dokumentacji pokontrolnej,
zaÅ› w drugim nieumieszczenia w niej, negatywnych i krytycznych ocen skutków ekonomicznych
wynikajÄ…cych z zawartych umów na organizacjÄ™ Dni Konia Arabskiego &ndash; jak informowaÅ‚
rzecznik prasowy lubelskiej prokuratury. Grzegorz M. nie przyznaÅ‚ siÄ™ do popeÅ‚nienia
zarzucanych mu czynów i odmówiÅ‚ skÅ‚adania wyjaÅ›nieÅ„. Sprawa jest w toku. No i najnowsza
sprawa, dotyczÄ…ca mnie bezpoÅ›rednio. OtóÅ¼ ANR pozwaÅ‚a mnie do sÄ…du o naruszenie
dóbr osobistych. Å»Ä…da przeprosin oraz zasÄ…dzenia ode mnie pewnej sumy pieniÄ™dzy na cel
spoÅ‚eczny.W jaki sposób naruszyÅ‚em dobra osobiste Agencji? OtóÅ¼ w audycji
&bdquo;Rozmowy polityczne&rdquo; na antenie Polsat News 2 okreÅ›liÅ‚em to co siÄ™ wydarzyÅ‚o
na aukcji Pride of Poland w Janowie Podlaskim 14 sierpnia 2016 roku mianem
&bdquo;przekrÄ™tu&rdquo;. ChodziÅ‚o gÅ‚ównie o dwukrotnÄ… sprzedaÅ¼ klaczy Emira. O jej
pierwszÄ… licytacjÄ™ do wysokoÅ›ci 550 tysiÄ™cy euro, która od poziomu 350 tysiÄ™cy
prowadzona byÅ‚a przez amerykaÅ„skiego aukcjonera Grega Knowlesa &bdquo;ze
Å›cianÄ…&rdquo;. ChodziÅ‚o teÅ¼ o pokÄ…tne pertraktacje, jakie ze szwedzkÄ… poÅ›redniczkÄ…
Anette Mattsson prowadziÅ‚ w sprawie Emiry (bÄ™dÄ…cej wÅ‚asnoÅ›ciÄ… SK MichaÅ‚ów) 
Mateusz Leniewicz-Jaworski, wówczas czÅ‚onek zarzÄ…du SK Janów Podlaski.  Wszystkie te
sprawy opisywaÅ‚em szeroko w wielu moich tekstach zamieszczanych na tym blogu. A poniewaÅ¼
nie zamierzam przepraszaÄ‡ ANR, spotkamy siÄ™ w sÄ…dzie. Powinno byÄ‡ ciekawie.
ZwÅ‚aszcza jak w charakterze Å›wiadków (pod przysiÄ™gÄ…) bÄ™dÄ… zeznawaÄ‡ co poniektóre
osoby. BÄ™dzie teÅ¼ o czym pisaÄ‡, choÄ‡ na pierwszy meldunek z sÄ…du zapewne przyjdzie
nieco poczekaÄ‡.Marek Szewczyk          
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